
  

 

Protokół nr V/2019 

V Sesja w dniu 28 stycznia 2019  

Obrady rozpoczęto 28 stycznia 2019 o godz. 12:00, a zakończono o godz. 17:17 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 radnych. 

Obecni: 

1. Grzegorz Marek Adamski 

2. Jan Bartosik 

3. Michał Jerczyński 

4. Piotr Maciej Jeziorny 

5. Sławomir Kasprzak 

6. Józef Kwaśnik 

7. Łukasz Olbrych 

8. Tadeusz Osada 

9. Marian Stanisław Pacyna 

10. Emilia Poprawa 

11. Karolina Rybak 

12. Mieczysław Franciszek Skotnik 

13. Mateusz Sroka 

14. Katarzyna Wanda Szczepańska 

15. Rafał Walenty Wielgoś 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
Piąte posiedzenie sesji Rady Gminy w dniu 28 stycznia 2019 roku o godz. 12:05 otworzył 
Przewodniczący rady i po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą  obecności aktualnie  
w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób 
stanowi guorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
- Wójt Gminy              - Pan Adam Kopis, 
- Sekretarz Gminy                 - Pani Małgorzata Gąszczak, 
- Skarbnik Gminy                  -  Pani Alina Brząkała, 
- Kierownik Referatu Budownictwa, Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska - Pan Tomasz  
Jerczyński 
- Radca Prawny – Gabriela Drzazga, 
- inspektor ds. wojskowych i OC – Renata Woźnica, 
- informatyk – Przemysław Mrózek,          
oraz sołtysi i zaproszeni goście według list obecności stanowiących załącznik nr 2 i 3 do niniejszego  
protokołu. 
 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
5. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  

z wykonania uchwał Rady. 
6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1) uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok: 
a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
b) odczytanie opinii Komisji Planowania i Budżetu oraz pozostałych komisji, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o projekcie budżetu, 



d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019 – 
2039: 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2019 – 2039, 

b) dyskusja i głosowanie. 
3) zmiany uchwały nr LIV/249/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Poznaniu, 

4) zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok. 
7. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej.  
8. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 

nieruchomościami oraz roczne sprawozdanie z podjętych czynności w sprawie gospodarowania 
nieruchomościami. 

9. Interpelacje i zapytania radnych. 
10. Wolne wnioski i informacje. 
11. Zakończenie obrad V Sesji Rady Gminy. 

 
Idąc dalej,  Przewodniczący rady spytał czy ktoś ma jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad. 
 
Jako pierwszy zgłosił się Przewodniczący Rady, który na prośbę Przedstawiciela SP ZOZ w Kępnie – p. 

Leszka Zalewskiego, poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sprawozdania z ostatniego 

posiedzenia w/w Rady jako punkt 6 porządku obrad. 

Następnie Przewodniczący Rady zgodnie z ustaleniami na ostatnim posiedzeniu wspólnym komisji stałych 

zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w związku ze zmianą sołtysów uchwały w sprawie inkasa 

podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego jako podpunkt 5 w punkcie 7 oraz o wprowadzenie uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/57/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r. w 

sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru i terminów płatności oraz 

zwolnień jako podpunkt 6 w punkcie 7 porządku obrad.   

W tym momencie o godz. 12.15 w celu wprowadzenia zmian w porządku obrad w systemie e-sesja 

ogłoszono przerwę. 

Po przerwie o godz. 12.37 wznowiono obrady.  

Idąc dalej poszczególne zmiany poddano pod głosowanie.   

Głosowano w sprawie: 

1. zmiana porządku obrad - wprowadzenie sprawozdania z ostatniego posiedzenia SP ZOZ w Kępnie.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

Głosowano w sprawie: 

2. zmiana w porządku obrad - wprowadzenie projektu uchwały w sprawie inkasa podatku od 

nieruchomości, rolnego i leśnego.  

 

Wyniki głosowania 



ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

Głosowano w sprawie: 

3. zmiana porządku obrad - wprowadzenie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XV/57/2015 

Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia n18 listopada 2015r. w sprawie wprowadzenie opłaty od posiadania 

psów oraz określenia zasad poboru i terminów płatności oraz zwolnień.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie z ostatniego posiedzenia Rady Społecznej SP ZOZ w Kęnie. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 

6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza  
z wykonania uchwał Rady. 

7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok: 

a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
b) odczytanie opinii Komisji Planowania i Budżetu oraz pozostałych komisji, 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  

o projekcie budżetu, 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 



2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019 – 
2039: 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  
o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 
2019 – 2039, 

b) dyskusja i głosowanie. 
3) zmiany uchwały nr LIV/249/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki  

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  
w Poznaniu, 

4) zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 
5) inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 
6) zmiany Uchwały Nr XV/57/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015 r. 

w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru i 
terminów płatności oraz zwolnień. 

8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej.  
9. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 

nieruchomościami oraz roczne sprawozdanie z podjętych czynności w sprawie gospodarowania 
nieruchomościami. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wolne wnioski i informacje. 
12. Zakończenie obrad V Sesji Rady Gminy. 

 
3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji bez uprzedniego 
czytania. Protokół z IV sesji był dostępny w biurze rady oraz był wyłożony do wglądu przed sesją. 
Przewodniczący Rady spytał czy ktoś z radnych ma uwagi do protokołu lub prosi o odczytanie fragmentu 
protokołu. Nikt nie zabrał głosu. W związku z powyższym Przewodniczący Rady przystąpił do 
przegłosowania w/w protokołu. 
 
Idąc dalej poddano pod głosowanie przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 
Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 
Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 
NIEOBECNI (2) 
Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 
 
4. Sprawozdanie z ostatniego posiedzenia SP ZOZ w Kępnie 
 
Głos zabrał Przedstawiciel Gminy Łęka Opatowska w Radzie społecznej SP ZOZ w Kępnie – P. Leszek 
Zalewski, który przedstawił sprawozdanie z ostatniego posiedzenia, które stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
5. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym. 
Głos zabrał Przewodniczący Rady, który przedstawił informację o działaniach w okresie 
międzysesyjnym, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad.  
 
6. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym zwłaszcza z wykonania uchwał 
Rady. 
 
Zgodnie z paragrafem 32 ust.1 Statutu Gminy Łęka Opatowska Wójt złożył sprawozdanie za okres od  



31.12.2018 r. do 28.01.2018 r., które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
Wobec braku pytań i uwag, Przewodniczący przeszedł do następnego punktu porządku obrad.  
 
7. Podjęcie uchwał w sprawie: 
1) uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok: 
 a) odczytanie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem, 
 
Głos zabrali Skarbnik Gminy oraz Wójt Gminy, którzy odczytali projekt uchwały budżetowej Gminy Łęka 
Opatowska na 2018 rok wraz z uzasadnieniem, który stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  
 
b) odczytanie opinii Komisji Planowania i Budżetu oraz pozostałych komisji, 
 
Głos zabrał Przewodniczący Komisji Planowania i Budżetu – P. Jeziorny, który przedstawił opinię w 
sprawie uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok, która stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
W tym momencie o godz. 14.28 ogłoszono przerwę.  
 
Po przerwie o godz. 14.50 wznowiono obrady.  
 
c) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie budżetu, 
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która odczytała opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o 
projekcie budżetu oraz o możliwości sfinansowania deficytu przez Gminę Łęka Opatowska, która stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu. 
 
d) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i ich przegłosowanie, 
 
Głos zabrała skarbnik Gminy, która przedstawiła poprawki do budżetu na 2019 r., które stanowią załącznik 
do niniejszego protokołu.  
 
Idąc dalej głos zabrał Przewodniczący Rady, który otworzył dyskusję do poprawek.  
 
Następnie Wójt Gminy zabrał głos i odniósł się do kwestii przychodów budżetu gminy na 2019 rok  
oraz deficytu. Zwrócił uwagę, iż tak jak na koniec roku 2018 podkreślał istotną rzeczą jest, że nie wzięto z 
zaplanowanej kwoty 5 600 000 zł. ani grosza. Bo ta kwota była w deficycie, która teraz jest w obecnym 
prowizorium. Jak będzie wyglądać sytuacja to po sprawozdaniach i po przesłaniu z Ministerstwa Finansów 
określonych rozliczeń będzie rozmowa o konkretnych kwotach, gdzie trzeba będzie w drodze decyzji 
podjąć czy wolne środki które jeszcze się pojawią ok. 2 800 000 zł. czy zostaną wdrożone w sensie 
realizacji inwestycji które trwają i ich zamknięcia czy innych potrzeb czy też zdecydować się na 
zmniejszanie zadłużenia tego co mamy, które na tą chwilę na koniec 2018 r. wynosiło niespełna 8%. 
Trzeba brać pod uwagę wszystkie aspekty. Wójt Gminy określił obecny budżet jako stabilny i sądzi, iż 
inwestycje, które są prowadzone jak i te planowane da radę wspólnie  zrealizować. 
 
Idąc dalej Przewodniczący Rady odniósł się do porównania kwot zaplanowanych w ciągu czterech lat na 
wydatki inwestycyjne, które w pewny sposób odzwierciedlają to co działo się przez 4 lata, które wyglądały 
następująco: 
2015 rok – 1,5 mln. zł.  
2016 rok – 3 mln zł.  
2017 rok – 4 mln zł.  
2018 rok – 6,5 mln zł. 
2019 rok – 12,7 mln zł.  
Powiedział, iż ma nadzieję, że taka tendencja się utrzyma. Zwrócił uwagę, iż cieszy fakt że jest 390 tyś. 
zł. na fundusz sołecki, o którym poniekąd decydują mieszkańcy, co chcieliby zrealizować, którzy 
nakreślają plan działania i kierunki którymi rada i wójt musi zmierzać planując budżet na kolejne lata. 
Należy również podkreślić, bardzo ważną rzecz, o czym Rada i Wójt nie zapomina, iż 12 mln. zł. 
przeznaczone jest na inwestycje w oświatę i w młode pokolenie.   
 
 
 
 



 
      
Wobec braku dalszych pytań i uwag odczytano naniesione poprawki a następnie poddano pod głosowanie. 
 

Głosowano w sprawie: 

wprowadzenia poprawek do projektu uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

e) głosowanie w sprawie projektu uchwały budżetowej. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr V/31/2019 w sprawie uchwały budżetowej 

Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok. 

 

Głosowano w sprawie: 

głosowanie dotyczące podjęcia uchwały budżetowej Gminy Łęka Opatowska na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który serdecznie pogratulował Wójtowi i życzył owocnej pracy nad 

nowym budżetem oraz  dużo wytrwałości i siły w pozyskaniu dodatkowych środków.  

 
Wójt Gminy podziękował Przewodniczącemu Rady za miłe słowo oraz powiedział, iż nic nie dzieje się 
samo. Przy tych większych i mniejszych zadaniach do wydatkowania każdej złotówki są potrzebne 
Państwa Radnych  decyzje. Liczy na współpracę z sołtysami  jak i radnymi bo poprzez dobry przekaz 
informacji i poprzez szukanie prawidłowych rozwiązań dla dobra mieszkańców naszej gminy możemy 
podążać dalej w tym kierunku, który tymi cyframi prowizorium zostało przedstawione. Życzy sobie  
i radzie aby zmniejszać środki inwestycyjne po stronie gminy a szukać i znaleźć rozwiązania w sensie 
środków zewnętrznych a do tego jako wójt czuje się zobowiązany. 
 
W tym momencie o godz. 15.37 ogłoszono przerwę. 
Po przerwie o godz. 15.47 wznowiono obrady. 
 
2) uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019 – 2039: 
 
a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu o projekcie Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019 – 2039, 



 
Głos zabrali Skarbnik Gminy oraz Wójt Gminy, którzy odczytali opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu o projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019-2039, 
która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
b) dyskusja i głosowanie. 
 
Głos zabrała Skarbnik Gminy, która przedstawiła poprawki do Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Łęka Opatowska na lata 2019 – 2039., które stanowią załącznik do niniejszego protokołu.  
 

Idąc dalej głos zabrał Przewodniczący Rady, który otworzył dyskusję do poprawek.  
 
Wobec braku dalszych pytań i uwag odczytano naniesione poprawki a następnie poddano pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
wprowadzenia poprawek do projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Łęka Opatowska na lata 2019-2039.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 
Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 
Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 
NIEOBECNI (2) 
Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 
 
Idąc dalej poddano pod głosowanie projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019-2039 z naniesionymi poprawkami. 
  
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr V/32/2019 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019-2039.  
 
Głosowano w sprawie: 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Łęka Opatowska na lata 2019-2039.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 
Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 
Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 
NIEOBECNI (2) 
Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 
 
3) zmiany uchwały nr LIV/249/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 
 
Jako pierwsza głos zabrała Skarbnik Gminy – P. Alina Brząkała, która powiedziała iż: 11 lipca 2018r. 
Rada Gminy Łęka Opatowska podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki z WFOŚiGW w 
Poznaniu do kwoty 6 338 178,00 zł. w rozbiciu na transze: w roku 2018 do kwoty 3 000 000,00 zł. oraz w 
2019r. do kwoty 3 338 178,00 zł. na realizacje przedsięwzięcia dot. budowy kanalizacji. W związku z 
rozstrzygniętym przetargiem po podpisaniu umowy z wykonawcą zakres działania zmniejszył się a 
ponieważ kwota pożyczki jest udzielana do kosztów kwalifikowanych, czyli bez podatku VAT skutkuje to 
korektą przyznanej pożyczki przez WFOŚiGW w Poznaniu do kwoty 6 139 357,79 zł.  
W związku z powyższym należało dokonać zmiany uchwały z 11 lipca 2018 r. określić mniejszą kwotę 



oraz zmienić zapis spłat pożyczki od roku 2019.  

Następnie Skarbnik Gminy dodała, iż po uchwale z lipca 2018 roku wysłane zostało pismo do RIO, o 
opinię dot. możliwości spłaty w/w pożyczki, otrzymano opinię pozytywną z tym że na kwotę wyższą niż 
obecna. Nie wymagane jest ponowne wnioskowanie o opinię RIO jedynie w przypadku większej kwoty 
zaciąganej pożyczki, a my mamy mniejszą.   

Idąc dalej Przewodniczący Rady spytał: „Kiedy możemy wystąpić o umorzenie, w jakim stopniu tej 
pożyczki?” 

Skarbnik Gminy odpowiedziała: „W latach wcześniejszych mieliśmy pożyczkę umarzalną, zasadą WFOŚi 
GW było umorzenie ostatniej raty lub dwóch ostatnich rat, czyli w momencie kończenia spłaty pożyczki”. 

Następnie głos zabrał Radny Skotnik: „To jest te ok 30%?” 

Idąc dalej Wójt Gminy zabrał głos i powiedział iż, kwestia procentu; po pierwsze mamy przyznaną 
pożyczkę. Obecnie wydatkujemy środki na zadanie (w 2018 r. niespełna 1300000 zł. zapłaciliśmy  
z własnych środków) a teraz pilotujemy kwestie związane z udzieleniem transzy pożyczki. Natomiast jak 
będzie wyglądała sprawa umorzenia i możliwości z tym związanych to cały czas będziemy pilotować tą 
sprawę. Na tę chwilę mamy udzieloną pożyczkę i tak jesteśmy weryfikowani przez WFOŚi GW.    

Następnie  Radny Skotnik spytał: „Jakie musimy spełniać warunki aby starać się o umorzenie pożyczki?” 

  Skarbnik Gminy odpowiedziała: „To zależy od WFOŚi GW,  szansa jest ale czy nam umorzą czy nie, to 
nie wiadomo. Staraliśmy się o pożyczkę umarzalną, ale Fundusz nie mając środków przyznał nam 
pożyczkę zwykłą, ale zapis z umowy nie wyklucza że w przyszłości może zostać przekwalifikowana na 
umarzalną. Ale jak to będzie wyglądać i w jakiej kwocie to wszystko zależy od WFOŚi GW.  

Radny Skotnik: „Stąd moje pytanie czy musimy spełnić jakieś warunki aby skorzystać z umorzenia tej 
pożyczki?” 

Skarbnik Gminy odpowiedziała: „Jeden z warunków najważniejszy trzeba regularnie spłacać raty pożyczki  
w terminie”. 

Wójt Gminy: „Jedna najważniejsza rzecz o której mówiłem w lipcu ubiegłego roku jak rozmawialiśmy 
abyśmy mogli w ogóle uzyskać tą pożyczkę, to była podstawa, że jesteśmy na etapie realizacji, i właśnie 
to co Pani Skarbnik przed chwilą podkreśliła musimy pilnować tej współpracy i robić wszystko żeby się 
rozszerzała. Myślę, że w pewnym momencie jako ci co regularnie będą płacić raty, będziemy wnioskować 
o umorzenie. 

   
 Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały a następnie poddano pod głosowanie. 
 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr V/33/2019 w sprawie zmiany uchwały nr 

LIV/249/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Wodnej w Poznaniu, 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LIV/249/2018 w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 



NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

4) zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, 

 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – M. Pacyna, który przedstawił ustalony na ostatnim 

posiedzeniu komisji rewizyjnej - Plan pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok, który stanowi załącznik do 

niniejszego protokołu.  

Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 

Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  

w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr V/34/2019 w sprawie zatwierdzenia Planu 

pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

zatwierdzenia Planu pracy Komisji Rewizyjnej na 2019 rok,.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

5) inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, 

Jako pierwsza głos zabrała Skarbnik Gminy – P. Alina Brząkała, która wyjaśniła, iż podjęcie w/w uchwały 
wynika ze zmian dwóch sołtysów w sołectwie Raków i Kuźnica Słupska po zakończonych wyborach na 
nową kadencję. W poprzedniej uchwale byli wypisani, wyznaczeni na inkasentów sołtysi  z imienia i 
nazwiska, wobec czego należało dokonać aktualizacji. Pozostałe kwestie uchwały nie uległy zmianom 
czyli wynagrodzenie za inkaso, sposób poboru i rozliczenia.  
   
 Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr V/35/2019 w sprawie inkasa podatku od 
nieruchomości, rolnego i leśnego. 
 
Głosowano w sprawie: 
inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego,.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 
Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 
Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 
NIEOBECNI (2) 
Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 
 
 



6) zmiany Uchwały Nr XV/57/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015r. w 
sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru i terminów 
płatności oraz zwolnień. 
 
Jako pierwsza głos zabrała Skarbnik Gminy – P. Alina Brząkała, która wyjaśniła, iż tak jak  
w poprzedniej uchwale dot. inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego,  tak i w tej uchwale 
podjęcie uchwały spowodowane jest zmianami dwóch sołtysów w sołectwie Raków 
i Kuźnica Słupska po zakończonych wyborach na nową kadencję, którzy wyznaczeni zostali na inkasentów 
opłaty od posiadania psów. Pozostałe zapisy uchwały  nie uległy zmianom.  
   
Wobec braku pytań i uwag, odczytano projekt uchwały. 
 
Po odczytaniu projektu, Rada Gminy w obecności 13-stu radnych uczestniczących  
w posiedzeniu – 13 głosami „za”, podjęła uchwałę Nr V/36/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr 
XV/57/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2018 r. w sprawie wprowadzenia 
opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru i terminów płatności oraz zwolnień. 
 

Głosowano w sprawie: 

zmiany Uchwały Nr XV/57/2015 Rady Gminy Łęka Opatowska z dnia 18 listopada 2015r. w sprawie 

wprowadzenia opłaty od posiadania psów oraz określenia zasad poboru i terminów płatności oraz 

zwolnień.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Grzegorz Marek Adamski, Jan Bartosik, Michał Jerczyński, Piotr Maciej Jeziorny, Sławomir Kasprzak, 

Józef Kwaśnik, Tadeusz Osada, Marian Stanisław Pacyna, Emilia Poprawa, Karolina Rybak, Mieczysław 

Franciszek Skotnik, Mateusz Sroka, Katarzyna Wanda Szczepańska 

NIEOBECNI (2) 

Łukasz Olbrych, Rafał Walenty Wielgoś 

 

8. Sprawozdanie z rocznej działalności Komisji Rewizyjnej. 

Głos zabrał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – M. Pacyna, który przedstawił sprawozdanie z rocznej 

działalności Komisji Rewizyjnej, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 
9. Informacja Wójta Gminy o podjętych zarządzeniach w sprawie gospodarowania 
nieruchomościami oraz roczne sprawozdanie z podjętych czynności w sprawie gospodarowania 
nieruchomościami. 
 
Głos zabrał Wójt Gminy który przedstawił informację o podjętych zarządzeniach w sprawie 
gospodarowania nieruchomościami oraz roczne sprawozdanie z podjętych czynności w sprawie 
gospodarowania nieruchomościami, które stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 
 
10. Interpelacje i zapytania radnych. 
Brak interpelacji. 
 
11. Wolne wnioski i informacje. 
 
Jako pierwszy głos zabrał Radny Bartosik, który ponowił prośbę dot. montażu luster przy wyjeździe z 
ulicy Wrzosowej na ulicę Akacjową oraz drugie na ulicy Lipowej koło posesji P. Markiewicza. Następnie 
zgłosił kwestię wymiany pojemnika uszkodzonego przez firmę wywozową na odpady szklane gdzie 
otrzymał pojemnik innego koloru czarnego z naklejką na szkło, bo nie mieli zielonego. Następnie 
podkreślił, iż z jednej strony wymaga się przestrzegania kolorów pojemników, przepisów i segregacji a 
sami tego nie pilnują.  
 



Wójt Gminy odpowiedział, iż skontaktuje się z przedstawicielem firmy obsługującej i wyjaśni temat. 
Następnie Wójt poprosił, jeżeli zdarzają się tego typu sytuacje to należy zgłaszać. 
 
Odnośnie luster Wójt odpowiedział, iż liczy, że skorzysta z porozumienia ze Starostwem Powiatowym w 
Kępnie jak i z Panem Dyrektorem Zarządu Dróg , bo sprawa dotyczy w pierwszym i drugim przypadku 
drogi powiatowej. Na najbliższym posiedzeniu komisji lub sesji w tej sprawie odpowie. 
 
Radny Bartosik dopowiedział w kwestii odpadów komunalnych, drugi  pojemnik też firma mu połamała i 
do tej pory nie otrzymał nowego pojemnika oraz żadnej odpowiedzi. 
 
Idąc dalej Wójt Gminy poinformował o odbytym spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Kępnie dot. 
kwestii pochylenia się nad możliwością partycypacji wsparcia Starostwa Powiatowego w propozycjach 
modernizacji lub wykonania nawierzchni na drogach powiatowych na terenie Gminy Łęka Opatowska. 
Następnie poprosił radnych o zorganizowanie posiedzenia komisji  i przedyskutowanie oraz pochylenie 
się nad propozycją kwoty 200 tyś. zł. dotacji z naszej strony do modernizacji dróg powiatowych na 
terenie gminy, ponieważ musi dać odpowiedź.  
 
Następnie Wójt Gminy poinformował o złożonym piśmie Radnego Skotnika dot. zamontowania tablicy 
ogłoszeń na tzw. Folwarku w Sołectwie Marianka Siemieńska.   
 
Idąc dalej, Wójt Gminy podziękował wszystkim, którzy zaangażowali się w organizację trzydniowych 
dmuchawców na sali sportowej w Łęce Opatowskiej w okresie ferii zimowych.  
 
Jako kolejny głos zabrał Radny Skotnik, który odniósł się do wspomnianego pisma dot. tablicy ogłoszeń 
na tzw. Folwarku, zaproponował aby zorganizować spotkanie w składzie: swojej osoby  jako radnego,  
Pana Wójta, Pani Sołtys Marianki Siemieńskiej oraz mieszkańca Marianki Siemieńskiej Pana 
Góreckiego w celu przedstawienia i ustalenia zasad co należy do kompetencji radnego, sołtysa, wójta 
jak i mieszkańca. 
 
Następnie głos zabrała Sołtys wsi Marianka Siemieńska – Pani Grzesiak, która zwróciła uwagę, iż nie 
życzy sobie aby Pan Górecki, nastawiał mieszkańców przeciwko Jej osobie i Jej działaniom.  
 
Idąc dalej głos ponownie zabrał Radny Skotnik, który wyjaśnił, iż właśnie po to proponuje w/w spotkanie 
aby sprawę wyjaśnić. 
 
Następnie Przewodniczący Rady poinformował o corocznym Turnieju o puchar Przewodniczącego Rady 
Gminy Łęka Opatowska w tenisie stołowym, który odbędzie się 16.02.2019 r. w Trzebieniu. 
 
Idąc dalej Wójt Gminy poprosił o kwestie pochylenia się poprzez rozmowy z mieszkańcami odnośnie 
śmieci, wywozu nieczystości oraz oświetlenia nocnego. 
 
Następnie Wójt poinformował o planowanym w następnym tygodniu spotkaniu sołtysów dot. ustaleń, 
szkoleń, funkcjonowania i dobrej współpracy.  
 
Idąc dalej Przewodniczący Rady zabrał głos odnośnie wniosku Pana Starosty o dofinansowanie do 
budowy dróg powiatowych na terenie Gminy Łęka Opatowska zaproponował, aby o ile będzie to możliwe 
zaprosić P. Starostę wraz z P. Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg na posiedzenie komisji i  omówić 
w/w  temat jak i kwestie budowy kanalizacji. Chyba że pozostali radni uważają inaczej to na posiedzeniu 
komisji Rada sama podejmie decyzję. 
 
Następnie, Radny Skotnik spytał do kiedy mamy podjąć stanowisko? 
 
Wójt Gminy odpowiedział, iż w ciągu tygodnia do dwóch. Chyba że zaprosić P. Starostę i 
przedyskutować temat na miejscu. 
 
Radny Bartosik zaproponował aby P. Starostę zaprosić na wiosnę i pokazać te wszystkie ubytki po 
zimie. 
 
Wójt  Gminy odpowiedział, iż Pan Starosta już wizytował drogi powiatowe na terenie Gminy Łęka 
Opatowska co żeśmy o tym nie wiedzieli. Odnośnie zaproszenia P. Starosty na komisję to Państwo 
Radni niech podejmą decyzję. 
 



Idąc dalej Przewodniczący Rady spytał radnych czy kwestię podejmujemy sami czy decydujemy się 
zaprosić P. Starostę? 
 
Radny Skotnik wyraził pozytywną opinię co do zaproszenia. 
 
Przewodniczący Rady powiedział, iż wobec tego, że większość radnych jest za zaproszeniem P. 
Starosty na posiedzenie to poprosił Wójta o skontaktowanie się z P. Starostą i umówienie.  
 
12. Zakończenie obrad V Sesji Rady Gminy. 

 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek obrad Przewodniczący  Rady wobec zrealizowanego 
porządku obrad o  godz.17.17  zamknął obrady V sesji Rady Gminy.  
 

 

Przewodniczący 

Rady Gminy Łęka Opatowska 

/-/ Michał Jerczyński  

 

 

 

Protokołowała: Renata Woźnica 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


